
P r o t o k ó ł NrXIX/2017

z obrad XIX sesji Rady Gminy Leśniowice odbytej w dniu 25 maja 2017 r.
w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Leśniowice

pod przewodnictwem Przewodniczącego Stefana Prokopa

Początek obrad sesji godz. 10 .

Na stan 15 radnych Rady Gminy Leśniowice w sesji uczestniczyło 13 radnych.
Nieobecny podczas obrad był Radny Marek Stańkowski oraz Radny Bogusław Zińczuk.

Lista obecności radnych sianowi załącznik Nr l do niniejszego protokołu.

Ponadto w sesji uczestniczyli zaproszeni goście i sołtysi.

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu.
Lista zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu.

Adp. 1.

Otwarcie sesji i przyjęcie proponowanego porządku.

Otwarcia sesji dokonał Pan Stefan Prokop Przewodniczący Rady Gminy, który
powitał wszystkich przybyłych na sesję radnych, sołtysów oraz zaproszonych gości.

Na podstawie listy obecności stwierdził Quorum do odbycia sesji i podejmowania
prawomocnych uchwał przez Radę.

Przewodniczący Rady poinformował również radnych, że został wyłożony do wglądu
protokół z obrad XVIII sesji Rady Gminy Leśniowice. Poprosił radnych o zapoznanie się
z protokołem, oraz poinformował, że ewentualne uwagi należy zgłaszać podczas realizacji
punktu dotyczącego przyjęcia protokołu z obrad poprzedniej sesji.

Następnie Przewodniczący odczytał proponowany porządek obrad sesji:
1 . Otwarcie sesji i przyjęcie proponowanego porządku.
2. Interpelacje i zapytania radnych.
3. Informacja Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska o stanie środowiska na

obszarze województwa w 2016 r., ze szczególnym uwzględnieniem Gminy Leśniowi-
ce.

4. Informacja z realizacji inwestycji drogowych w 2016 r. przez Starostwo Powiatowe ze
szczególnym uwzględnieniem Gminy Leśniowice.

5. Informacja z realizacji Programu budowy i ulepszania dróg gminnych i dojazdowych
za 2016 r.
- opinia komisji gospodarczej.

6. Sprawozdanie z wykonania Budżetu Gminy Leśniowice oraz sprawozdanie finansowe
za 2016 rok:

l



a) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej dotycząca przedłożonego przez Wójta
Gminy Leśniowice rocznego sprawozdania z wykonania budżetu gminy
za 2016 r.;

b) uchwala Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Leśniowice w sprawie opinii
z wykonania budżetu gminy za 2016 rok oraz wniosku skierowanego do Rady
Gminy o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy;

c) opinie stałych komisji Rady Gminy Leśniowice:
- komisji socjalnej,
- komisji gospodarczej,

d) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej do wniosku Komisji Rewizyjnej Rady
Gminy Leśniowice o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Leśniowice
z tytułu wykonania budżetu za 2016 r.;

e) podjecie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowe-
go wraz ze sprawozdaniem Wójta Gminy Leśniowice z wykonania budżetu za 2016
r.;

f) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wy-
konania budżetu za 2016 rok.

7. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) zmian w uchwale budżetowej na rok 2017;
b) zmian w wieloletniej prognozie finansowej
c) stwierdzenia zgodności projektu miejscowego planu zagospodarowania prze-

strzennego gminy Leśniowice w korytarzu lokalizacji ropociągu ze Studium
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Leśnio-
wice.

d) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Le-
śniowice w korytarzu lokalizacji ropociągu;

8. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie
między sesjami.

9. Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych podczas obrad XVIII sesji Ra-
dy Gminy oraz działaniach między sesjami.

10. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji.
11. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Leśniowice z realizacji interpelacji

z poprzedniej sesji.
12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
13. Wolne wnioski - informacje.
14. Zakończenie obrad.

Po odczytaniu porządku Przewodniczący zapytał czy są jakieś uwagi lub propozycje
do tak przedłożonego porządku.

Głos zabrał Wójt, który poprosił o usunięcie z porządku obrad sesji punktu 7b
dotyczącego zmian w wieloletniej prognozie finansowej.

W związku z tym, że radni nie zgłosili uwag do zgłoszonych zmian Przewodniczący
odczytał porządek, który przedstawia się następująco:

1. Otwarcie sesji i przyjęcie proponowanego porządku.
2. Interpelacje i zapytania radnych.



3. Informacja Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska o stanie środowiska na
obszarze województwa w 2016 r., ze szczególnym uwzględnieniem Gminy Leśniowi-
ce.

4. Informacja z realizacji inwestycji drogowych w 2016 r. przez Starostwo Powiatowe ze
szczególnym uwzględnieniem Gminy Leśniowice.

5. Informacja z realizacji Programu budowy i ulepszania dróg gminnych i dojazdowych
za 2016 r.
- opinia komisji gospodarczej.

6. Sprawozdanie z wykonania Budżetu Gminy Leśniowice oraz sprawozdanie finansowe
za 2016 rok:
a) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej dotycząca przedłożonego przez Wójta

Gminy Leśniowice rocznego sprawozdania z wykonania budżetu gminy
za 2016 r.;

b) uchwała Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Leśniowice w sprawie opinii
z wykonania budżetu gminy za 2016 rok oraz wniosku skierowanego do Rady
Gminy o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy;

c) opinie stałych komisji Rady Gminy Leśniowice:
- komisji socjalnej,
- komisji gospodarczej,

d) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej do wniosku Komisji Rewizyjnej Rady
Gminy Leśniowice o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Leśniowice
z tytułu wykonania budżetu za 2016 r.;

e) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowe-
go wraz ze sprawozdaniem Wójta Gminy Leśniowice z wykonania budżetu za 2016
r.;

f) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wy-
konania budżetu za 2016 rok.

7. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) zmian w uchwale budżetowej na rok 2017;
b) stwierdzenia zgodności projektu miejscowego planu zagospodarowania prze-

strzennego gminy Leśniowice w korytarzu lokalizacji ropociągu ze Studium
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Leśnio-
wice.

c) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Le-
śniowice w korytarzu lokalizacji ropociągu;

8. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie
między sesjami.

9. Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych podczas obrad XVIII sesji Ra-
dy Gminy oraz działaniach między sesjami.

10. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji.
11. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Leśniowice z realizacji interpelacji

z poprzedniej sesji.
12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
13. Wolne wnioski - informacje.
14. Zakończenie obrad.



Następnie przystąpiono do realizacji porządku obrad.

Adp. 2.

Interpelacje i zapytania radnych.

W punkcie tym jako pierwsza głos zabrała Radna Dziedzic zawiadamiając, że
mieszkańcy Nowego Folwarku proszą o udrożnienie dwóch przepustów. Zwróciła również
uwagę, że podczas remontu powinna zostać zwiększona średnica betonów, gdyż aktualnie nie
dają rady odprowadzać wody i z tegoż powodu były podtopienia. Ponadto Radna zgłosiła, że
Pani Joanna Ciechan z Kolonii Leśniowice prosiła o pomoc, gdyż jej posesja jest
systematycznie zalewana podczas opadów deszczu. Powodem tego jest brak rowu
odwadniającego oraz zasypany przepust.

W dalszej części punktu głos zabrała Radna Mazur zawiadamiając, że mieszkańcy
Sielca proszą o naprawę drogi żużlowej od gimnazjum do cmentarza prawosławnego, która
została wypłukana w efekcie silnych opadów deszczu oraz powstał głęboki rów. Prosiła
również o wyłączenie z głosowania nad planem zagospodarowania przestrzennego Radnych
przez których działki będzie biegł ropociąg.

Wójt odniósł się do głosowania nad zgłoszoną uchwałą o zagospodarowaniu
przestrzennym gminy Leśniowice. W odpowiedzi poinformował , że powyższy wniosek był
już konsultowany z radcą prawnym a ten stwierdził, że jest on niezasadny.

Ponadto Radna Mazur zgłosiła wniosek o przeprowadzenie kontroli przez Komisję
Rewizyjną wydatków związanych z montażem słupków i naprawą szyb w wiatach
przystankowych.

Następnie głos zabrała Radna Sulej, która zgłosiła, że w Kolonii Leśniowice na drogę
powiatową spłynął żużel z drogi gminnej.

Kolejno Radna Marzec zapytała kiedy będą zatwierdzone solary i fotowoltaika.

Adp. 3.

Informacja Wojewódzkiego Inspektom Ochrony Środowiska o stanie środowiska na
obszarze województwa w 2016 r., ze szczególnym uwzględnieniem Gminy Leśniowice.

W punkcie tym Przewodniczący o zabranie głosu poprosił Pana Andrzeja
Wereszczyńskiego Kierownika Delegatury Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony
Środowiska w Chełmie.

Pan Wereszczyński poinformował, że według stanu na dzień 31.12.2016 r. w Chełmie
znajduje się 775 zakładów, 188 z terenu powiatu chełmskiego, w tym 3 podmioty terenu
gminy Leśniowice.

W 2016 roku prowadzone były kontrole:
-z wyjazdem w teren
-w oparciu o dokumenty
Na terenie gminy Leśniowice nie ma zlokalizowanych zakładów o dużym stopniu

uciążliwości tj. I i II kategorii ryzyka.
Kontrolą objęte są:



-Gminny Zakład Komunalny w Leśniowicach- eksploatujący oczyszczalnię ścieków i 3 ujęcia
wody podziemnej, w miejscowościach: Leśniowice, Kasiłan i Rakołupy Duże,
-Gmina Leśniowice-odpowiadająca za odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych
-Agropom Sp.z o.o Dębina- eksploatująca ujęcie wody podziemnej.

W 2016 roku na terenie gminy Leśniowice nie prowadzono kontroli podmiotów
w terenie. Są one natomiast planowane na przyszły rok.

Przeprowadzone kontrole w oparciu o dokumenty dotyczyły:
-GZK Leśniowice-oczyszczalnia ścieków
-GZK Leśniowice-ujęcia wody podziemnej
-Agropom Sp. z o. o. Dębina-ujęcie wody podziemnej
-Gmina Leśniowice w zakresie zagospodarowania odpadów komunalnych

Na podstawie danych uzyskanych z auto monitoringu oczyszczalni ścieków
Gminnego Zakładu Komunalnego w Leśniowicach wynika, że wskaźniki pracy oczyszczalni
są prawidłowe. Wyniki te są dostarczane zgodnie z przepisami i w terminie.

Za przekroczenie dopuszczalnych ilości poboru wody podziemnej za rok 2014 z ujęcia
wody w miejscowości Leśniowice wymierzono administracyjną karę pieniężną. Zakład sko-
rzystał z instytucji odroczenia kary, a następnie wystąpił z wnioskiem do Wojewódzkiego
Inspektora Ochrony Środowiska w Lublinie o umorzenie wymierzonych kar pieniężnych
i wliczenie ich w koszty zrealizowanej inwestycji.

WIOS w Lublinie po przeanalizowaniu akt sprawy ustalił, że GZK w Leśniowicach
zakończył zgodnie z harmonogramem realizację przedsięwzięcia tj. uzyskano nowe pozwole-
nie wodnoprawne zwiększające ilości dopuszczalne wydobycia wody, dokonano wymiany
niesprawnych hydrantów wraz z osprzętem, co przyczyniło się do usunięcia przyczyny pono-
szenia kary pieniężnej.

W roku 2016 WIOS w Lublinie wydał decyzję wliczającą administracyjną karę pie-
niężną w poczet wykonanej inwestycji.

Pan Wereszczyński zapoznał wszystkich ze stanem gospodarki odpadami na terenie
województwa lubelskiego.

W 2016 roku w gminie Leśniowice poziom ograniczenia masy odpadów komunalnych
ulegających biodegradacji przekazanych do składowania wyniósł 0,0%, przy dopuszczalnym
45%, a poziom recyklingu i przygotowania do ponownego użycia frakcji odpadów komunal-
nych: papieru, metali, tworzyw sztucznych i szkła wyniósł 45,08%, przy wymaganym 18%.

Następnie Pan Wereszczyński przeszedł do omawiania stanu środowiska. Obecnie
trwa okres realizacji naprawczych programów ochrony powietrza, przyjętych w 2013 i 2016
roku Uchwałami Sejmiku Województwa Lubelskiego. Wprowadzane są do nich zalecenia
i ograniczenia, niezbędne w celu obniżenia poziomów zanieczyszczeń powietrza i dotrzyma-
nia ustalonych standardów imisyjnych. Pan Wereszczyński poinformował, że na terenie gmi-
ny Leśniowice nie występują przekroczenia pyłu PM10 i benzopirenu, natomiast w mieście
Chełm przekroczenia te mają już miejsce.

W dalszej części punktu Pan Wereszczyński powiedział, że w 2016 roku na terenie
gminy Leśniowice WIOS nie prowadził badań monitoringowych hałasu komunikacyjnego.
Również w sprawozdaniach przedłożonych do WIOS z pomiarów hałasu drogowego, wyko-
nanych w 2016 roku przez zarządców dróg krajowych i wojewódzkich nie ma odcinków dróg
z terenu gminy. W przypadku hałasu przemysłowego, zakłady które posiadają decyzje okre-
ślające wielkości emisji hałasu do środowiska dotrzymują obowiązujące normy.



Kolejno Pan Wereszczyński mówił o monitoringu pól elektromagnetycznych w śro-
dowisku. Pomiary te w województwie lubelskim realizowane są w trzyletnim cyklu pomia-
rowym, łącznie w 135 punktach pomiarowych, po 45 w roku, rozmieszczonych równomiernie
na terenie województwa, w dostępnych dla ludności miejscach, po 15 na każdym z trzech
kategorii terenów:

-w centralnych dzielnicach lub osiedlach miast o liczbie mieszkańców przekraczającej
50 tysięcy

-w pozostałych miastach
-na terenach wiejskich

Analiza wyników badań przeprowadzonych w 2016 roku na obszarze województwa
nie wykazała przekroczeń dopuszczalnej wartości składowej pola elektromagnetycznego. Na
terenie gminy Leśniowice w 2016 roku nie realizowano pomiarów natężenia składowej elek-
trycznej pola elektromagnetycznego. Były natomiast prowadzone na terenie powiatu chełm-
skiego, w 2 punktach pomiarowych, gdzie zmierzone wartości nie przekroczyły 4 % wartości
dopuszczalnej.

W dalszej części punktu pan Wereszczyński mówił o jakości wód powierzchniowych
w województwie lubelskim. Przez teren gminy Leśniowice przepływa fragment jednolitej
części wód powierzchniowych Wojsławka z kanałem Horodyska, który jest odbiornikiem
ścieków z gminnej oczyszczalni w Leśniowicach. Monitoring jednolitej części wód-
Wojsławka zaplanowano na rok 2017, natomiast w 2016 roku nie prowadzono badań.

Następnie przewodniczący Rady zapytał czy Radni będą mieli pytania do pana We-
reszczyńskiego.

Glos zabrała Radna Mazur pytając czy wyższe kominy pomogłyby przy rozwiązaniu
problemu zanieczyszczeń. Pan Wereszczyński odpowiedział, że w praktyce wyższy komin
oznacza lepsze rozprzestrzenianie się zanieczyszczeń w powietrzu w efekcie jest to dla oto-
czenia najlepsze rozwiązanie.

Kolejno Radna Mazur zapytała czy WIOS prowadzi badania promieniowania radioak-
tywnego, którego źródłem jest powstające składowisko odpadów radioaktywnych w Czarno-
bylu. Pan Wereszczyński odpowiedział, że jest to kontrolowane centralnie przez Agencję
Atomistyczną w Polsce a wyniki badań są opublikowane na stronie WIOS.

Następnie głos zabrał Radny Ks. Sołtys mówiąc, że badania są potrzebne ale nie po-
dejmuje się skutecznych działań aby spełniane normy były coraz lepsze. W internecie były
opublikowane badania dotyczące zanieczyszczeń środowiska i okazuje się, że polskie wyniki
są jednymi z najgorszych w Europie. W związku z tym należy podjąć rzeczywiste działania
a nie robić tylko badania. Powinno się między innymi zredukować emisję gazów cieplarnia-
nych czy rozpowszechnić hybrydy samochodowe.

Pan Wereszczyński zgodził się ze stanowiskiem Radnego Ks. Sołtysa zaznaczając
przy tym jednocześnie, że trzeba się w tej sprawie liczyć z oporem społecznym, który może
się pojawić ze względu na niski poziom majętności społeczeństwa.

W związku z tym, że nie było więcej pytań Przewodniczący podziękował Panu An-
drzejowi Wereszczyńskiemu za udział w obradach i przedstawienie informacji.

Informacja stanowi załącznik Nr 4 niniejszego protokołu.



Adp. 4.

Informacja z realizacji inwestycji drogowych w 2016 r. przez Starostwo Powiatowe ze
szczególnym uwzględnieniem Gminy Leśniowice.

W punkcie tym Przewodniczący poprosił Pana Ireneusza Krasowskiego Zastępcę
Dyrektora Wydziału Infrastruktury Starostwa Powiatowego w Chełmie o przedstawienie
Informacji z realizacji inwestycji drogowych w 2016 r. przez Starostwo Powiatowe ze
szczególnym uwzględnieniem Gminy Leśniowice.

Pan Krasowski zabierając głos wyróżnił główne zadania realizowane przez powiat
chełmski takie jak:

-budowa drogi powiatowej Kanie-Ewopole- wykonane zostało około półtorej
kilometra nawierzchni, realizacja 2 warstw podbudowy za kwotę 168,500 zł;

-zakup materiałów oraz wykonanie chodnika w Siedliszczu za kwotę około 50 tysięcy;
-budowa chodników w miejscowości Rożdżałów (880m), Pokrówka- ulica

Zielona(l l OOm) na łączną kwotę około 462 tysiące
-w ramach zadania poprawa bezpieczeństwa zrealizowano szereg modernizacji i zajęto

się przebudową nawierzchni na drogach powiatowych w tym między innymi na terenie
gminy Leśniowice. W zadaniu tym zostało przebudowane ponad 83 km dróg oraz ok. 160 m
skrzyżowań na łączną kwotę 14 min 728 tyś. Jedną z takich dróg jest odcinek Alojzów w
kierunku Wojsławic na terenie gminy Leśniowice- 2,06 km, droga powiatowa nr 1863L
Majdan Leśniowski-Leśniowice-4km. W ramach porozumienia z gminą została wykonana
przebudowa nawierzchni na skrzyżowaniu w miejscowości Poniatówka. Gmina realizowała
zadanie w ramach PROW.

-wykonanie utwardzenia poboczy dróg powiatowych za około 150 tysięcy
-wykonanie projektów budowlanych
-przebudowa nawierzchni w ramach programu rozwoju obszarów wiejskich.

Przebudowa 3 dróg. Pierwszy odcinek Bezek-Busówno na terenie gminy Siedliszcze
i Wierzbica, druga droga powiatowa nr 1717L na odcinku Hutcze na granicy gminy Sawin,
trzecia droga w miejscowości Syczyn (ok l km nawierzchni) o wartości 330 tysięcy zł

-dokonano zakupów inwestycyjnych. Zakupione zostały 2 samochody towarowo-
osobowe, koparko-ładowarka, samochód ciężarowy, 2 pługi ciężkie-jeden do samochodu
a drugi do ciągnika, piaskarkę, kosiarki bijakowe, samojezdny rębak,

-zadania własne w ramach bieżącego utrzymania dróg

Następnie przewodniczący Rady zapytał czy Radni będą mieli pytania do pana
Krasowskiego.

Głos zabrał Radny Paweł Bis, który zapytał o drogę 1835L Kasiłan-Rożdżałów. Pan
Krasowski odpowiedział, że miała być na tym odcinku wytyczana droga powiatowa od
Kasiłanu do Rożdżałowa, został ogłoszony przetarg na wykonanie takiej operacji
geodezyjnej. Środki, które zostały zabezpieczone na to zadanie nie były wystarczające aby
podpisać umowę. Z tego powodu przetarg musiał zostać unieważniony jednak pan Krasowski
zapewnił, że w tym roku ponownie zostanie on ogłoszony. Pozostaje również do
zrealizowania przebudowa drogi od Rożdżałowa do Strachosławia, Kamienia. Dopóki tego
typu duże przetargi nie zostaną rozstrzygnięte nie będzie możliwe wygospodarowanie
pieniędzy do wytyczenia drogi Kasiłan-Rożdżałów. Pomimo to Pan Krasowski wyraził



nadzieję, że w tym roku uda się jeszcze wytyczyć tą drogę i rozpocząć pierwsze prace takie
jak równanie i profilowanie nawierzchni. Ponadto w tym roku zakupiono 3 tysiące ton
kruszywa, które jest przeznaczone na wszystkie drogi powiatowe o nawierzchni gruntowej.
Jeśli uda się wytyczyć pas drogowy i wysłać sprzęt w celu profilowania drogi, będzie można
zacząć podsypywać kruszywem najgorsze miejsca, które uniemożliwiałyby przejazd sprzętu
rolniczego.

Kolejno głos zabrał Radny ks. Sołtys mówiąc, że jadąc z Chełma przez Depułtycze
Królewskie do Leśniowic trzeba przejechać przez drogę w Wierzchowinach. Zapytał co
będzie dalej z tą drogą, bo jak dotąd cały czas jest tylko łatana i na tym się kończy.

Pan Krasowski odpowiedział, że teren powiatu chełmskiego kończy się praktycznie
na granicy lasu. Wierzchowiny w kierunku drogi wojewódzkiej należą już do powiatu
Krasnystaw. Powiat chełmski o swoje odcinki stara się dbać i zarówno jakość jak i czas prac
w ostatnim czasie wyraźnie się poprawiły.

Następnie głos zabrał Radny Domański, który zapytał o malowanie pasów od
Alojzowa do Wojsławic.

Pan Krasowski odpowiedział, że dwa tygodnie temu było rozstrzygnięcie przetargu na
wykonanie oznakowania poziomego. W budżecie powiat chełmski miał zabezpieczone 100
tysięcy, natomiast najniższa oferta w technologii, którą chciano zastosować opiewała na
kwotę 198 tysięcy. Z tego też powodu umowa nie mogła zostać podpisana. Pan Krasowski
dodał, że planują kupić malowarkę do oznakowania poziomego.

Kolejno głos zabrał ponownie Radny ks. Sołtys, który zapytał czy droga z miasta na
Dorohusk jest powiatowa. Dodał, że droga ta jest w stanie fatalnym a poniekąd jest ona
wizytówką.

Pan Krasowski odpowiedział, że jest to droga krajowa i z tego co się orientuje miasto
ma otrzymać dofinansowanie na remont. Aktualnie trzeba szukać wykonawców.

W tym miejscu wywiązała się krótka dyskusja na temat remontów dróg, które zostały
uszkodzone w efekcie ostatnich silnych opadów deszczu.

W dalszej części punktu głos zabrała Radna Sulej, która poprosiła o zbadanie odcinka
drogi Majdan-Wojsławice, która była ostatnio robiona. Przy starym przystanku w Sarniaku do
Wojsławic jest zrobiony zajazd a w kierunku Chełma nie ma. Mieszkańcy Wierzbicy proszą
o zatokę na autobusy.

Pan Krasowski odnotował prośbę.
Następnie głos zabrała Radna Mazur, która podziękowała za wykonanie rowów

w Sielcu.

W związku z tym, że nie było więcej pytań Przewodniczący podziękował Panu
Ireneuszowi Krasowskiemu za udział w obradach i przedstawienie informacji.

Adp. 5.

Informacja z realizacji Programu budowy i ulepszania dróg gminnych i dojazdowych za
2016 r.
- opinia komisji gospodarczej.

W punkcie tym Przewodniczący poinformował, iż radni mieli możliwość zapoznania
się z informacją, ponieważ otrzymali ją wraz z materiałami na sesję, a komisja gospodarcza
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szczegółowo omawiała ją podczas swojego posiedzenia.
W związku z tym zaproponował, aby nie odczytywać jej na forum, tylko zapoznać się

z opinią komisji i ewentualnie zgłaszać uwagi, co do zawartych w niej treści.
Radni jednogłośnie przychylili się do propozycji Przewodniczącego. Zatem

Przewodniczący zwrócił się do radnych z pytaniem czy mają jakieś uwagi do Informacji
z realizacji Programu budowy i ulepszania dróg gminnych i dojazdowych za 2016 r.

Głos zabrała Radna Mazur, która stwierdziła, że gmina realizuje drogi ponad plan
i czy problemem byłoby pociągnięcie 300 m drogi w Sielcu do Pana Kowalskiego.

Pan Mirosław Kusik odpowiedział, że aby zrobić to ponad plan to należy być
przygotowanym pod względem formalnoprawnym. W chwili obecnej Gmina nie jest
w posiadaniu dokumentacji na ten odcinek drogi.

Radna Mazur powiedziała, że zanim mieszkańcy wyszli z inicjatywą najpierw zrobili
listę a ona sama jako Radna co roku występuje o wyznaczenie na ten cel środków z budżetu
i jak do tej pory nic się nie dzieje.

Wójt, zwrócił uwagę, że Radna Mazur nie chce przeznaczać środków funduszu
sołeckiego na budownictwo drogowe a teraz żąda dróg. Poza tym wyrabianie dokumentacji
nie ma sensu w momencie braku źródeł finansowania danej drogi.

Radna Mazur uznała, że następnym razem sytuacja się pewnie powtórzy a środki
z budżetu zostaną ponownie przekazane na inne inwestycje drogowe.

W dalszej części punktu Przewodniczący poprosił Radnego Mirosława Jaworskiego
Przewodniczącego Komisji Gospodarczej o odczytanie opinii.

Radny Jaworski odczytał pozytywną opinię do informacji.

Informacja stanowi załącznik Nr 5 niniejszego protokołu.
Opinia komisji gospodarczej stanowi załącznik Nr 6 do protokołu.

Adp. 6.

Sprawozdanie z wykonania Budżetu Gminy Leśniowice oraz sprawozdanie finansowe
za 2016 r.

W punkcie tym Pan Stefan Prokop Przewodniczący Rady Gminy zabierając głos poin-
formował, że sprawozdanie z wykonania Budżetu Gminy Leśniowice oraz sprawozdanie fi-
nansowe za 2016 r. radni otrzymali w terminie przewidzianym w Statucie Gminy wraz
z materiałami na sesję oraz szczegółowo omawiane było podczas posiedzeń Stałych Komisji
Rady Gminy w dniu 10 maja br. Zaproponował więc, aby nie czytać sprawozdania, tylko
o krótkie wprowadzenie poprosił Pana Wiesława Radzięciaka Wójta Gminy.

W związku z tym, że wniosek został przyjęty przez radnych jednogłośnie, Przewodni-
czący Rady Gminy oddał głos Wójtowi Gminy.

Pan Wiesław Radzięciak zabierając głos poinformował, że zakładane były większe
dochody. Pomimo tego, iż pewne działania w pozyskiwaniu środków nie udały się, większość
środków, zadań i inwestycji została zrealizowana. Wydatki zamknęły się kwotą
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ponad 13,5 miliona w tym wydatki majątkowe kwotą 3,5 min złotych. Ponad 35% budżetu
zostało przeznaczone na inwestycje. Wójt stwierdził, że jest to wskaźnik bardzo wysoki.
W roku poprzednim wskaźnik ten wyniósł 40 %. Uznał, że jest to kolejny bardzo dobry rok
dla realizacji inwestycji. Sukcesem jest również dofinansowanie solarów i fotowoltaiki dla
mieszkańców gminy. Pomimo błędów w ocenie Urzędu Marszałkowskiego projekt uzyskał
100% dofinansowania. Nie została jeszcze jednak podpisana umowa na dotacje. Marszałek
zapewnił, że z chwilą przesunięcia środków z innych działań do końca czerwca będzie ją
można podpisać. W podsumowaniu Wójt stwierdził, że dzięki zadaniom, które zostały zreali-
zowane mieszkańcom Gminy Leśniowice żyje się lepiej.

Radni nie wnosząc uwag do przedłożonych sprawozdań, stwierdzili, że sprawozdanie
oraz informacja o stanie mienia gminy nie budzą zastrzeżeń. Realizacja budżetu gminy za
2016 rok przebiegała zgodnie z podjętą w dniu 30 grudnia 2015 r. uchwałą Nr X/60/2015 oraz
z wprowadzonymi wciągu roku zmianami. Radni nie stwierdzili przypadków wydatkowania
środków finansowych w budżecie bez ich zgody. Ponadto stwierdzili, że Wójt w sposób go-
spodarny zarządza budżetem gminy, w związku z powyższym nie wnieśli żadnych uwag
i zaproponowali przyjęcie sprawozdania.

Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy stanowi załącznik Nr 7 niniejszego protokołu.

a) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej dotycząca przedłożonego przez Wójta Gminy
Leśniowice rocznego sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2016 r.;

W punkcie tym Przewodniczący Rady Gminy odczytał Uchwałę Składu Orzekającego
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie znak: RIO-Ch-I-0034/24/16 z dnia 4 kwietnia
2017 r. w sprawie opinii dotyczącej przedłożonego przez Wójta Gminy Leśniowice rocznego
sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2016 r., która pozytywnie opiniuje przedłożone
sprawozdanie.

Uchwala Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie sianowi załącz-
nik Nr 8 niniejszego protokołu.

b) uchwała Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Leśniowice w sprawie opinii o wykonaniu bu-
dżetu gminy za 2016 r. oraz wniosku skierowanego do Rady Gminy o udzielenie absolu-
torium Wójtowi Gminy;

W punkcie tym Przewodniczący Rady Gminy poprosił Radnego Krzysztofa Kowal-
czuka Zastępcę Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o odczytanie uchwały podjętej przez
Komisję Rewizyjną w sprawie opinii z wykonania budżetu gminy za 2016 r. oraz wniosku
skierowanego do Rady Gminy o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy.

Radny Kowalczuk zabierając głos poinformował, że Komisja Rewizyjna Rady Gminy
Leśniowice na swoim posiedzeniu w dniu 10 maja 2017 r. dokonała analizy przedłożonego
sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Leśniowice oraz Informacji o stanie mienia ko-
munalnego Gminy Leśniowice za 2016 r. i podjęła Uchwałę Nr 1/2017, w której wyraziła
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pozytywną opinię w sprawie wykonania budżetu gminy za 2016 r. oraz wystąpiła
z wnioskiem do Rady Gminy Leśniowice o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy.

Uzasadniając uchwałę komisja stwierdziła, iż budżet Gminy Leśniowice za 2016 rok
został wykonany zgodnie zuchwałą Nr X/60/2015 podjętą w dniu 30 grudnia 2015 r. oraz
z wprowadzonymi w ciągu roku zmianami. W wyniku analizy komisja nie stwierdziła przy-
padków nie zapłacenia w terminie rat zaciągniętych kredytów i pożyczek oraz nie stwierdziła
naruszenia dyscypliny budżetowej, dokonania wydatków bez zgody Rady Gminy lub doko-
nania zmian w budżecie niezgodnie z upoważnieniem danym Wójtowi Gminy przez Radę
Gminy w uchwale budżetowej.

Komisja oceniła pozytywnie sprawozdanie oraz informację o stanie mienia gminy i na
tej podstawie zawnioskowała do Rady Gminy o udzielenie Wójtowi Gminy Leśniowice abso-
lutorium za 2016 rok.

Uchwala Nr 1/2017 Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Leśniowice stanowi załącznik
Nr 9 niniejszego protokołu.

c) opinie stałych Komisji Rady Gminy Leśniowice:
- Komisji Socjalnej Rady Gminy,
- Komisji Gospodarczej Rady Gminy,

W punkcie tym na prośbę Przewodniczącego Rady Gminy głos zabrała Radna Barbara
Marzec Zastępca Przewodniczącego Komisji Socjalnej, która odczytując opinię poinformo-
wała, że radni po zapoznaniu się ze sprawozdaniem, nie wnieśli żadnych uwag
w sprawie realizacji budżetu gminy za 2016 r. Zdaniem komisji realizacja budżetu gminy za
rok 2016 przebiegała zgodnie z podjętą uchwałą Rady Gminy Leśniowice i wprowadzonymi
w ciągu roku zmianami. W związku, z tym komisja nie wnosząc uwag do przedłożonego
sprawozdania, postanowiła pozytywnie je zaopiniować oraz zawnioskowała o jego przyjęcie.

Opinia Komis/i Socjalnej Rady Gminy Leśniowice stanowi załącznik Nr 10 niniejszego proto-
kołu.

Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zabranie głosu Radnego Mirosła-
wa Jaworskiego Przewodniczącego Komisji Gospodarczej.

Przewodniczący komisji poinformował, że po dokonaniu analizy sprawozdania komi-
sja stwierdziła, że realizacja budżetu gminy za 2016 rok przebiegała zgodnie
z uchwalonym planem przychodów i wydatków.

W związku z powyższym Komisja Gospodarcza Rady Gminy Leśniowice nie wniosła
uwag do przedłożonego sprawozdania i pozytywnieje zaopiniowała.

Opinia Komisji Gospodarczej Rady Gminy Leśniowice sianowi załącznik Nr 11 niniejszego
protokołu.
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d) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej do wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy
Leśniowice o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Leśniowice z tytulu wykonania
budżetu za 2016 r.;

W punkcie tym Przewodniczący Rady Gminy odczytał Uchwałę Składu Orzekającego
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie znak: RIO-Ch-I-0035/24/16 z dnia 12 maja
2017 r. w sprawie opinii do wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Leśniowice
o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Leśniowice z tytułu wykonania budżetu za
2016 r., która pozytywnie zaopiniowała wniosek komisji.

Uchwala Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie stanowi załącz-
nik Nr 12 mniejszego protokołu.

e) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz
ze sprawozdaniem Wójta Gminy Leśniowice z wykonania budżetu za 2016 r.;

Przewodniczący Rady Gminy po zapoznaniu radnych z uchwałami Regionalnej Izby
Obrachunkowej oraz opiniami Stałych Komisji Rady Gminy odczytał projekt uchwały
w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem
Wójta Gminy Leśniowice z wykonania budżetu za 2016 r. Następnie zwrócił się z pytaniem
do radnych czy mają jakieś uwagi do przedłożonego projektu uchwały.

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały, Przewodniczący
przeprowadził głosowanie jawne, w którym Uchwała Nr XIX/124/2017 Rady Gminy Le-
śniowice w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze spra-
wozdaniem Wójta Gminy Leśniowice z wykonania budżetu za 2016 r. na 13 obecnych pod-
czas tego punktu radnych, została przyjęta - 11 głosami „za" i 2 głosami „przeciw".

Uchwala Nr XIX/124/2017 stanowi załącznik Nr 13 niniejszego protokolu.

J) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Leśniowice z tytulu
wykonania budżetu za 2016 r.

W dalszej części punktu Przewodniczący Rady powołując się na art. 18 ust. 2 pkt 4
ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym oraz na uchwały Regionalnej Izby
Obrachunkowej oraz Komisji Rewizyjnej a także na opinie Komisji Socjalnej i Gospodarczej
Rady Gminy, które pozytywnie zaopiniowały wykonanie budżetu za 2016 r. przedłożył pro-
jekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu
za 2016 r. i poprosił o jego przyjęcie.

Następnie zwrócił się z pytaniem do radnych czy mają jakieś uwagi do przedłożonego
projektu uchwały.

Głos zabrała Radna Mazur stwierdzając, że jeśli chodzi o wydatki to jest to najsłabszy
rok odkąd zasiada w Radzie. Dużo przedsięwzięć, które zostały zaplanowane nie zostało wy-
konanych. Pani Skarbnik w odpowiedzi zwróciła uwagę, że wykonanie wydatków nie przed-
kłada się na jakość.
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W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały, Przewodniczący
przeprowadził głosowanie jawne, w którym Uchwała Nr XIX/125/2017 Rady Gminy Le-
śniowice w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Leśniowice z tytułu wykonania
budżetu za 2016 r., na 13 obecnych podczas tego punktu radnych, została przyjęta - 11 gło-
sami „za" i 2 głosami „przeciw".

Uchwala XIX/125/2017 stanowi załącznik Nr 14 niniejszego protokołu.

Następnie po podjęciu uchwały Przewodniczący Rady wraz z Wiceprzewodniczącymi
złożyli Panu Wiesławowi Radzieciakowi Wójtowi Gminy gratulacje i podziękowania za
owocną pracę w 2016 roku.

Na zakończenie punktu Wójt Gminy serdecznie podziękował wszystkim za udzielone
absolutorium. Wspomniał również, że nadal nie jest rozliczony projekt Polska-Białoruś-
Ukraina. Nie jest to jednak wina Gminy Leśniowice, gdyż złożyła ona dwa lata temu raport
końcowy, który jest rozpatrywany. Ponadto wszystkie przedsięwzięcia, które zostały zreali-
zowane nie wymagały zwiększenia zobowiązań. Oprócz tego wysoki poziom inwestycji po-
zwoli na zmniejszenie zadłużenia.

Adp. 7.

Podjęcie uchwal w sprawie:

a) zmian w uchwale budżetowej na rok 2017;

W punkcie tym Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Lucynę Sak Skarbnik
Gminy o zabranie głosu.

Skarbnik poinformowała, że w przedłożonym projekcie uchwały w sprawie zmiany
uchwały budżetowej na rok 2017 planuje się dokonać następujących zmian tj:

l . Zwiększa się dochody budżetu gminy o kwotę 82 497,00 zł z tytułu:
1) pozyskania dotacji celowej z przeznaczeniem na realizację zadania „Usuwanie

wyrobów zawierających azbest" - 23 600,00 zł,
2) pozyskania dotacji celowej na dofinansowanie przedsięwzięcia na zadanie

„Niszczenie barszczu Sosnowskiego z terenu gminy Leśniowice" - 3 996,00 zł,
3) zwrotu niewykorzystanej dotacji udzielonej w roku ubiegłym, która wpłynęła od

Urzędu Miasta Chełm po dokonaniu końcowego rozliczenia przekazanej w 2016 roku
dotacji na utrzymanie dzieci uczęszczających do miejskich przedszkoli
a zamieszkujących teren naszej gminy - 2 901,00 zł,

4) podatku od spadku i darowizn - 25 000,00 zł,
5) podatku od czynności cywilnoprawnych - 25 000,00 zł,
6) wpływy z różnych dochodów kwota ta wynika z wypłaconego odszkodowania

z towarzystwa Ubezpieczeniowego za uszkodzone słupki przy jezdni w Centrum
Leśniowic - 2 000,00 zł.

2. Zwiększa się wydatki budżetu gminy o kwotę 82 497,00 zł z przeznaczeniem na:
I) zadania bieżące własne - 82 497,00 zł,
- 6 100,00 zł na przygotowanie wniosku o dofinansowanie pn. „Kreowanie marek
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turystycznych w oparciu o potencjał kulturowy i historyczny polskiego
i ukraińskiego pogranicza" w ramach projektu zostanie poddana rewitalizacji aleja
kasztanowa w Dębinie, park podworski w Sielcu. Wobec powyższego konieczne
jest sfinansowanie opracowania dwóch map do celów projektowych, wykonanie
studium wykonalności oraz tłumaczenie na jeżyk angielski wniosku
o dofinansowanie ,
12000,00 zł wyplata odszkodowania na podstawie wyroku sądowego dla
nauczycieli zatrudnionych w byłej szkole podstawowej w Sielcu,
32801,00 zł zabezpieczenie dodatkowej kwoty przeznaczonej na dotację dla
Stowarzyszenia oświatowej z przeznaczeniem na uczniów kl. O z uwagi na wzrost
kosztów utrzymania dziecka który obecnie wynosi 626,39 zł a był 532,69 (93,70
zł) a dzieci które uczęszczają do kl .) jest obecnie 77,
23 600,00 zł realizacje zadania „Usuwanie wyrobów zawierających azbest",
4 000,00 zł zakup sadzonek drzew które zostaną posadzone na zbiorniku wodnym
„Maczuły", na dofinansowanie zadania został złożony wniosek o dofinansowanie
do WFOŚiGW,
3 996,00 zł realizacje zadania pn. „Niszczenie barszczu Sosnowskiego z terenu
gminy Leśniowice" w części pozyskanej dotacji z WFOŚiGW.

Z uwagi na wprowadzone zmiany ulegnie zmianie również załącznik:
Zestawienie planowanych kwot dotacji udzielonych z budżetu gminy.

Następnie Przewodniczący zwrócił się do radnych czy mają jakieś pytania lub uwagi
do tak uzasadnionej uchwały.

Głos zabrała Radna Dziedzic, pytając dlaczego mają być wypłacane pieniądze dla
nauczycieli.

Wójt odpowiedział, że początkowo żądano przywrócenia do pracy jednak zmieniono
formę zadośćuczynienia na odszkodowania. Ponadto taki też był wyrok Sądu w Zamościu.
Sąd wydał rygor natychmiastowej wypłacalności należnej kwoty w wysokości 1/3. Sprawa
nie jest zakończona, gmina będzie się odwoływać od powyższego wyroku, jednak
odszkodowania muszą zostać wypłacone.

Radna Dziedzic stwierdziła, że takie wyrzucanie nauczycieli z pracy jest narażaniem
gminy na straty finansowe.

Wójt powiedział, że gmina z tego tytułu uzyskała wielką możliwość inwestowania
środków bo zaoszczędziła od 500 tyś. do 1,5 min zł na funkcjonowanie szkół. Nawet
w przypadku wypłacenia odszkodowań, gmina przez ostatnie pięć lat zaoszczędziła bardzo
duże kwoty. Nikt nie może też kwestionować jakości i prawidłowości funkcjonowania szkół
w gminie Leśniowice.

Radna Dziedzic dodała, że próbuje tylko uświadomić, że gmina jest narażana na straty.
Radna podała za przykład swoją sytuację sprzed lat, że nie pracowała jako nauczyciel tylko
siedziała w pokoju a gmina musiała wypłacać jej pobory.

Wójt odpowiedział, że Radna wykonywała pracę ale to od dyrektora szkoły zależy,
jakie obowiązki będzie pełnić dany nauczyciel.

Powtórzył także, iż sprawa jeszcze nie jest zakończona a niesłusznie wypłacone
pieniądze będą podlegały zwrotowi w przypadku wygrania przez gminę sprawy.

14



Następnie głos zabrała Radna Mazur, która zapytała o wysokość wypłacanego
odszkodowania a dokładniej czy 12 tysięcy to jest 1/3 czy to ma być 1/3 z 12 tysięcy.

Wójt odpowiedział, że wszystko zależy od tego ile dany nauczyciel zarabiał.
Należałoby też to sprawdzić w dokumentach ale tych dokumentów nie ma, gdyż są z przed
trzech lat.

Kolejno Radna Mazur powiedziała, że skoro dyrektor podejmuje decyzje i ponosi
odpowiedzialność to dlaczego nie wziął na siebie również odpowiedzialności finansowej aby
nie obciążać budżetu gminy.

Wójt odpowiedział, że przecież tej szkoły już nie ma a gmina jest jej spadkobiercą ze
względu na to, że zakładała tą szkołę.

W związku z tym, że radni nie mieli więcej pytań i uwag do uzasadnienia
przedmiotowej uchwały, Przewodniczący odczytał projekt uchwały.

Po jego odczytaniu Radny Ks. Sołtys zapytał czemu tak ogólnikowo opisany jest
paragraf 2, pkt.l dotyczący zwiększenia wydatków przeznaczonych na zadania bieżące
własne.

Pani Skarbnik odpowiedziała, że opisany jest ogólnikowo, ponieważ przy omawianiu
uchwały szczegółowo wytłumaczyła na co ta kwota zostanie podzielona. Są to wydatki, które
dzielą się na majątkowe i własne.

W związku z tym, że Radni nie wnieśli więcej uwag, co do treści projektu uchwały.
Przewodniczący przeprowadził głosowanie jawne, w którym Uchwała Nr XIX/126/2017
w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2017 została przyjęta jednogłośnie - 13
głosami „za".

Uchwala Nr XIX/126/2017 w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 20J 7 stanowi
załącznik Nr 15 do niniejszego protokołu.

b) stwierdzania zgodności projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
gminy Leśniowice w korytarzu lokalizacji ropociągu ze Studium uwarunkowań i kierunków
zagospodarowania przestrzennego gminy Leśniowice;

W punkcie tym Przewodniczący poprosił o zabranie głosu Panią Aleksandrę Wisz-
niewską.

Pani Wiszniewska powiedziała, że pod koniec lutego 2017 roku przyjęliśmy uchwałę
w sprawie zmiany studium uwarunkowań i kierunku zagospodarowania gminy Leśniowice.
Była to zmiana nr 3. Obejmowała ona 50 metrowy pas. W tekście i na rysunku studium został
wprowadzony tylko ropociąg Brody-Płock. Równolegle z pracami nad studium miały miejsce
prace nad projektem miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego i zgodnie z obo-
wiązującym prawem przed przyjęciem miejscowego planu bądź jego treści powinno nastąpić
stwierdzenie zgodności studium z projektem miejscowego planu zagospodarowania.

Przebieg ropociągu w projekcie planu jak i studium są ze sobą tożsame. Wynika to
z tego, że prace były prowadzone równolegle. Celem zmiany studium było tylko wprowadze-
nie rurociągu a celem opracowania miejscowego planu jest ustalenie lokalizacji. Pani Wisz-
niewska stwierdziła zgodność studium z projektem.
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W związku z tym, że Radni nie wnieśli pytań ani uwag do uzasadnienia przedmioto-
wej uchwały, Przewodniczący odczytał projekt uchwały.

Radni nie wnieśli uwag, co do treści projektu uchwały, Przewodniczący przeprowadził
głosowanie jawne, w którym Uchwała Nr XIX/127/2017 w sprawie stwierdzenia zgodności
projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Leśniowice w koryta-
rzu lokalizacji ropociągu ze Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania prze-
strzennego gminy Leśniowice, została przyjęta jednogłośnie - 13 głosami „za".

Uchwala Nr XIX/127/2017 w sprawie stwierdzenia zgodności projektu miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego gminy Leśniowice w korytarzu lokalizacji ropociągu ze
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Leśniowice
stanowi zalącznik Nr 16 do niniejszego protokolu.

c) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Leśniowice
w korytarzu lokalizacji ropociągu;

W punkcie tym Przewodniczący ponownie poprosił o zabranie głosu Panią Aleksandrę
Wiszniewską.

Pani Wiszniewską powiedziała, że do sporządzania miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego gminy Leśniowice w korytarzu lokalizacji ropociągu
przystąpiono Zgodnie z podjętą Uchwałą Nr VIII/40/2015 Rady Gminy Leśniowice z dnia 24
września 2015 r. Następnie przeszła do omawiania obszaru objętego projektem planu.

Obejmuje on pas terenu o szerokości około 50m wraz z jego strefą bezpieczeństwa,
która wynosi l Om. W każdą stronę od osi ropociągu i w tym obszarze nie będzie można
realizować zabudowy nawet tej związanej z rolnictwem.
Teren ten, o przebiegu w przybliżeniu równoleżnikowym, rozciąga się na obszarze gminy
Leśniowice na długości ok. 6,15 km i rozpoczyna się na granicy gminy Leśniowice
i Wojsławice w rejonie m. Leśniowice- Kolonia i kończy się w okolicach miejscowości
Plisków Kolonia, na granicy z gminą Siennica Różana. Obszar objęty planem położony jest
w obrębie następujących sołectw: Leśniowice Kolonia, Leśniowice, Plisków i Plisków
Kolonia.

Projekt miejscowego planu ustala:

- przeznaczenie terenów oraz linie rozgraniczające tereny o różnych funkcjach lub różnych
zasadach zagospodarowania,
- zasady, wskaźniki i paramenty zagospodarowania terenu;
- zasady ochrony środowiska, przyrody i krajobrazu;
- zasady kształtowania krajobrazu;
- zasady ochrony dziedzictwa kulturowego i zabytków;
- stawkę procentową, na podstawie których ustala się jednorazową opłatę od wzrostu wartości
nieruchomości.
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Obszar objęty opracowaniem to tereny niezainwestowane, użytkowane rolniczo. W te-
renach rolniczych dominują grunty orne z wyjątkiem skupisk terenów trwałych użytków zie-
lonych położonych w zmeliorowanej dolinie rzeki Horodyska.

Przy realizacji dalekosiężnego rurociągu przesyłowego w obszarze planu obowiązują
następujące zasady:

-w granicach korytarzy ekologicznych dolin rzecznych należy zachować szczególną
dbałość o maksymalne ograniczenie negatywnego oddziaływania inwestycji na środowisko
przyrodnicze, w tym wyklucza się: lokalizację zaplecza budowy, składowanie materiałów
budowalnych, dokonywania trwałych zmian stosunków wodnych mogących przyczynić się do
obniżenia zwierciadła wód gruntowych oraz zmian koryt rzecznych, tworzenia nasypów
ziemnych usytuowanych poprzednio do przebiegu dolin rzecznych i suchych dolinek;

- w odniesieniu do terenów zdrenowanych nakazuje się odtworzenie drenów po za-
kończeniu budowy rurociągu;

- na całym obszarze objętym planem wymagane jest zastosowanie rozwiązań techno-
logicznych w pełni zabezpieczających wody podziemne silnie zagrożone migracją zanie-
czyszczeń;

- w stosunku terenów przekształconych nakazuje się ich rekultywację w kierunku rol-
nym.

Ponadto projekt planu ustanawia granice strefy bogatego krajobrazu rolniczego o wa-
lorach wypoczynkowych, gdzie wprowadza następujące zasady:

- zakaz zabudowy;
-ograniczenie wycinki zadrzewień i zakrzewień;
- zachowanie trwałych użytków zielonych.
Na całym obszarze objętym planem obowiązują następujące niżej określone nakazy:
- zachowania istniejących cieków powierzchniowych zarówno naturalnych jak

i sztucznych;
- udrożnienia i utrzymania przepustowości rowów melioracyjnych;
- oszczędnego korzystania z terenu i maksymalnej, możliwej ochrony wierzchniej

warstwy gleby w trakcie realizacji nowych i przebudowy istniejących obiektów;
- stosowania ogrodzeń umożliwiających migrację drobnych zwierząt i wykluczenie

stosowania ogrodzeń z prefabrykatów betonowych.

Projekt planu przeszedł całą niezbędną procedurę. Najpierw mieszkańcy mogli składać
wnioski do projektu, następnie był on opiniowany i wyłożony do publicznego wglądu. Przez
następne dwa tygodnie można było zgłaszać uwagi, te jednak się nie pojawiły.

Ponadto, realizacja ustaleń planu nie wpłynie negatywnie na budżet gminy - nie wy-
maga nakładów na budowę infrastruktury, komunikacji czy obiektów użyteczności publicz-
nej. Inwestycja, która jest celem projektu miejscowego planu będzie po zrealizowaniu gene-
rować przychody do budżetu gminy.

Następnie Przewodniczący zwrócił się do radnych czy mają jakieś pytania lub uwagi
do tak uzasadnionej uchwały.
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Głos zabrała Radna Mazur, pytając dlaczego najpierw było obwieszczenie do przystą-
pienia do planu zagospodarowania przestrzennego w momencie, gdy nie było uchwalonego
studium, który stanowi podstawę do planu.

Pani Wiszniewska odpowiedziała, że dopuszczalne jest prowadzenie równoległych
prac nad studium i planem. Najistotniejsze jest to, żeby na końcu tej procedury, kiedy przyj-
muje się plan zagospodarowania przestrzennego było przyjęte studium. W orzecznictwie
przyjmuje się, że studium musi być przyjęte przed miejscowym planem. W tym przypadku
została przyjęta zasada unikania sytuacji kiedy studium jest przyjmowane razem z planem na
tej samej sesji. Dzięki takiemu rozwiązaniu pozostaje więcej czasu na zapoznanie się ze stu-
dium jak i uchwałą stwierdzającą zgodność projektu. Ponadto, gdy studium jest uchwalone to
gotowa jest też zgodność projektu miejscowego planu ze studium.

Studium przyjęto około 2 miesiące temu. Urząd Wojewódzki stwierdził, że nie ma
żadnego naruszenia i z tego też powodu dziś możliwe jest przyjęcie stanowiska w sprawie
zagospodarowania przestrzennego.

W związku z tym, że radni nie mieli więcej pytań i uwag do uzasadnienia przedmio-
towej uchwały, Przewodniczący odczytał projekt uchwały a następnie zwrócił się do Radnych
czy mają uwagi co do treści projektu uchwały.

Głos zabrał Radny Ks. Sołtys, który zapytał czy gmina będzie miała z tej inwestycji
profity. Wójt odpowiedział, że jak najbardziej gmina będzie miała z tego tytułu korzyści.

Następnie głos zabrała Radna Mazur pytając o 1% stawkę od wzrostu nieruchomości
a dokładniej czy będzie za to płacić rolnik, przez którego grunty będzie przebiegać ropociąg.

Pani Wiszniewska odpowiedziała, że jednorazową stawką opłaty planistycznej jest
oplata, którą się uiszcza gminie w momencie transakcji sprzedaży nieruchomości w okresie 5
lat od obowiązywania planu. Ponadto prognoza finansowa, która została przygotowana do
opracowania wskazuje na to, że nie wystąpi wzrost wartości nieruchomości na tym terenie.

Następnie głos zabrał Radny Ks. Sołtys, który zapytał czy w miejscu w którym ruro-
ciąg będzie przebiegał, działki będą dzierżawione czy też kupowane od właścicieli.

Pan Sergiy Skrypka powiedział, że kwestia ta zostanie uregulowana przez podpisanie
dwóch umów z właścicielami. Pierwsza z nich będzie dotyczyła dostępu do działek na etapie
budowy ropociągu i będzie przewidywała rekompensatę za wszystkie poniesione przez wła-
ścicieli straty. Na podstawie drugiej umowy o służebności, właściciel będzie otrzymywał co-
roczne wynagrodzenie. Inwestycja nie wymaga odkupienia działek od właścicieli.

Kolejno głos zabrała Radna Mazur pytając czy przewodniczący odczytując uchwałę
nie pomylił się w kwestii sadzenia drzew w strefie ochronnej w obszarze 5 metrów od osi
ropociągu.

Pani Wiszniewska odpowiedziała, że dotyczy to pojedynczych drzew a nie zalesień.
Pan Wójt wtrącił, że w tekście uchwały a dokładniej w punkcie 2 paragrafu 6 jest

urwane zdanie i wymaga ono dokończenia.

W związku z tym, że Radni nie wnieśli więcej uwag, co do treści projektu uchwały,
Przewodniczący przeprowadził głosowanie jawne, w którym Uchwała Nr XIX/128/2017
w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Leśnio-
wice w korytarzu lokalizacji ropociągu została przyjęta jednogłośnie - 13 głosami „za".



Uchwala Nr XlX/l28/2017 w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego gminy Leśniowice w korytarzu lokalizacji ropociągu stanowi załącznik Nr 17
do niniejszego protokołu.

Adp. 8.

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie między
sesjami.

W tym punkcie Przewodniczący przedłożył informacje o działaniach podejmowanych
w okresie między sesjami.

Do przedłożonej informacji radni nie wnieśli uwag.

Informacja stanowi załącznik Nr 18 do niniejszego protokoltt.

Adp. 9.

Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwal podjętych podczas obrad XVIII sesji Rady
Gminy oraz działaniach między sesjami.

W tym punkcie głos zabrał Pan Wiesław Radzięciak Wójt Gminy przedkładając
informację z realizacji uchwał Rady Gminy podjętych podczas obrad poprzedniej sesji oraz
działalności między sesjami.

Do przedłożonej informacji radni Rady Gminy nie wnieśli uwag.

Informacja stanowi załącznik Nr 19 do niniejszego protokolu.

Adp. 10.

Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji.

Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem do radnych, czy mają uwagi, co do
treści protokołu z poprzedniej sesji.

Radni nie wnieśli uwag i protokół został przyjęty jednogłośnie.

Adp. 11.

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Leśniowice z realizacji interpelacji
Z poprzedniej sesji.

W punkcie tym Przewodniczący udzielił odpowiedzi na zgłoszone podczas XVIII
Sesji Rady Gminy interpelacje i zapytania.

Informacja stanowi załącznik Nr 20 do niniejszego protokołu.
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Adp. 12.

Odpowiedzi na interpelacje i zapylania radnych.

W punkcie tym Wójt poinformował, że z chwilą wystąpienia szkód zostały
poczynione od razu kroki aby przywrócić normalne funkcjonowanie dróg. Ponadto, należą się
słowa uznania dla zarządu dróg, Dyrektorowi Wydziału Infrastruktury, gdyż współpraca
w tym zakresie układała się bardzo dobrze i wszystko zostało przejrzane a pewne czynności
zostały od razu wykonane. Nad innymi wciąż trwają prace miedzy innymi nad udrażnianiem
przepustów w Kolonii Leśniowice czy Sielca. Generalnie szkody były usuwane na bieżąco.

Ponadto komisja rewizyjna będzie mogła przeprowadzić kontrolę wydatków
związanych z montażem słupków i naprawą szyb w wiatach przystankowych.

Adp. 13.
Wolne wnioski - dyskusja.

W punkcie tym Przewodniczący zaprosił wszystkich zebranych na Gminne Zawody
Sportowo Pożarnicze oraz na Majówkę Pod Dębem połączoną z Dniem Samorządu
informując jednocześnie kiedy i gdzie odbędą się wyżej wymienione imprezy. Ponadto złożył
najserdeczniejsze życzenia z okazji zbliżającego się Dnia Samorządowca.

Następnie Przewodniczący poprosił o zgłaszanie wolnych wniosków.
Głos zabrał Radny Ks. Sołtys, który miał uwagę w związku z godziną zawodów

strażackich. Przypomniał, że Polska jest krajem chrześcijańskim a niedziela jest czasem
świętym. Zapytał, dlaczego zawody nie mogą odbyć się w godzinach popołudniowych jako
ciąg dalszy spotkania pod dębem. Powinna zostać ustalona taka godzina, która nie
przeszkadzałaby w wychowywaniu młodzieży oraz w pójściu do Kościoła. Radny Ks. Sołtys
stwierdził, że sprawa ta nie została dobrze przemyślana.

Do wypowiedzi Radnego odniosła się Radna Sulej mówiąc, że to strażacy chcieli
zorganizować zawody rano a nie po południu.

Wójt dodał, że godzina zawodów nie jest zależna od gminy. Na zawody w skali
powiatu składa się 14 gmin a komisja, która je przeprowadza miała tylko taki termin. W tych
dniach kiedy zawsze organizowane były zawody strażackie odbywały się tym razem
Centralne obchody Dnia Strażaka Komendy Wojewódzkiej.

Radny Ks. Sołtys zapytał, dlaczego nie można było zorganizować zawodów w sobotę.
Wójt odpowiedział, że w sobotę ludzie pracują a w zawodach biorą udział ochotnicy

straży pożarnej a nie zawodowcy.
Następnie głos zabrał sołtys Głaz zgłaszając problem, który wystąpił podczas pożaru

w Alojzowie. Okazało się bowiem, że hydrant był nieczynny. Ponadto nie jest to jedyny nie
działający hydrant w miejscowości Alojzów. Minęło już pół roku od pożaru a usterki dalej nie
zostały naprawione.

Kolejno głos zabrał sołtys Jabłoński pytając o solary i eko szamba.
Wójt odpowiedział, że w związku z solarami prawdopodobnie do końca czerwca

zostanie podpisana umowa z Urzędem Marszałkowskim a następnie zostanie zorganizowane
spotkanie na którym wyjaśnione będą wszelkie szczegóły i ustalony zostanie dalszy tok
postępowania. Aktualnie kwalifikujemy się do dofinansowania ale do czasu kiedy umowa nie
będzie podpisana nie można prowadzić dalszych działań.
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Jeżeli chodzi o eko szamba poprzedni projekt nie dostał dofinansowania, trwają
poszukiwania nowych źródeł pozyskiwania funduszy i będzie w tej sprawie składany nowy
wniosek.

Następnie głos zabrała Radna Mazur, która powiedziała, że wiele osób z gminy
Leśniowice uczęszcza na warsztaty zajęciowe dla niepełnosprawnych w Wojsławicach.
Zapytała czy nie ma możliwości aby gmina wspierała finansowo tą inicjatywę.

Wójt odpowiedział, że warsztaty są finansowane ze środków ministerialnych
i organizatorzy posiadają wszelkie potrzebne fundusze w tym na podejmowanie różnych
działań i organizowanie dojazdów. Gmina Leśniowice zadeklarowała, że jest tylko partnerem
w zakresie mieszkańców i dzięki temu warsztaty nie upadną, gdyż możliwe jest tworzenie
grup zajęciowych.

W dalszej części punktu głos zabrał Pan Czesław Michalczuk, który w imieniu
zarządu PSL serdecznie zaprosił wszystkich Radnych, sołtysów i pracowników urzędu na
zbliżające się święto ludowe.

Adp. 14.
Zakończenie obrad.

Przewodniczący Rady Gminy Radny Stefan Prokop zamykając obrady sesji serdecznie
podziękował radnym, sołtysom, zaproszonym gościom i pracownikom za udział w obradach.

Na tym protokół zakończono.
Zakończenie obrad sesji godz. 1355

Protokołowała:
Elżbieta Kraczkowska

Przewodniczący
Rady Gminy

Stefan
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